
Verslag algemene ledenvergadering Vrienden van Amelisweerd 15 april 2023 
 
Aanwezig: Jos Kloppenborg, Gerrit Kuiper, Tieneke de Groot (verslag), AnnA Adrichem, Emma 
van den Dool, Corrie Buschman, Hilbrand de Bruijn, Ingrid Schröder, Jan Franssen, Lynn Kragten, 
Marcel Hospers, dhr. T. Niemeyer, Tinka Below. 
Afmelding: Liesbeth Paardekooper, Rob Huibers 
 
 
1. Opening en vaststelling agenda 
Jos Kloppenborg (voorzitter) opent de vergadering en meldt dat de vereniging Vrienden van 
Amelisweerd 45 jaar bestaat. 
 
2. Verslag ledenvergadering 2022 
Het verslag wordt doorgenomen en goedgekeurd. 
 
3. Ingekomen stukken en mededelingen 
In het kort wordt de stand van zaken rond de verbredingsplannen van de A27 uit de doeken 
gedaan. Momenteel zijn erkende ingenieursbureaus bezig een alternatief uit te werken in 
opdracht van de gemeente en de provincie. Dit wordt een variant binnen de bak die aan de 
verkeerskundige criteria voldoet. Tegelijk wordt gekeken naar het substantieel terugdringen 
van het autoverkeer in de hele regio, naar het effect van het alternatief op het onderliggend 
wegennet en naar de maatschappelijke kosten- en batenanalyse. In het najaar wordt verwacht 
dat er een uitgewerkt alternatief ligt. 
Woensdag 5 april heeft de Raad van State in een tussenuitspraak voor de VIA15 geoordeeld dat 
voor elk (groot) wegenproject de stikstofdepositie tot op een afstand van 25 km berekend moet 
worden. Dit is wel vreemd, want tegelijk werd geconstateerd dat het Rijk iets moet doen aan 
het overschot van stikstof buiten die afkapgrens van 25 km. Er volgt later o.a. een uitspraak of 
het Rijk boerderijen mag opkopen voor stikstofruimte. Dit is belangrijk omdat ook voor de Ring 
Utrecht enkele boerderijen zijn opgekocht voor stikstofruimte. 
Het lijkt er op dat er een omslag gaande is in het denken over de besteding van de begrote 
posten voor rijkswegen. Tot nu toe ging er veel geld naar de Randstad en veel minder naar de 
regio. Bij de Kamer ligt een grote wens er op een andere manier naar te kijken wat kan leiden 
tot verschuiving van geld richting het oosten en noorden. 
Het is onduidelijk wanneer de Raad van State uitspraak doet in het hoger beroep van de 
Kerngroep Ring Utrecht en anderen; wellicht in het najaar. Maar de minister wacht sowieso op 
een uitgewerkt plan van de gemeente en de provincie. 
De minister heeft aan de Kamer laten weten dat hij de eerstkomende twee tot drie jaar geen 
nieuwe wegen laat aanleggen of verbreden, omdat er geen stikstofruimte is. Al het geld wordt 
voorlopig ingezet op het inhalen van het achterstallige onderhoud van het wegennet. Ook 
wordt steeds duidelijker dat er veel ruimte nodig is voor woningbouw.  
Opgemerkt wordt dat bij wegenaanleg (nog) geen rekening gehouden wordt met de 
klimaatproblematiek.  
 
4. Financieel verslag 2022 en begroting 2023 
De financiële situatie van de vereniging is stabiel. De inkomsten bestaan uit contributies van de 
leden en uit donaties. Sinds kort zijn er ook inkomsten uit excursies.  
Er wordt een bedrag gereserveerd voor een mogelijke bijdrage aan de Kerngroep Ring Utrecht 
voor juridische kosten. 
 



5. Verslag kascommissie en verkiezing nieuw lid kascommissie 
De kascommissie bestaat uit Emma van den Dool en Jan Morren. De commissie heeft de 
boekhouding gecontroleerd en is tot de conclusie gekomen dat de financiën zorgvuldig zijn 
bijgehouden 
Dhr. T. Niemeyer meldt zich als kascommissielid om Jan Morren te vervangen die de maximale 
termijn van twee jaar kascommissielid heeft ingevuld. 
 
6. Jaarverslag 2022  
We lopen ter plekke alle activiteiten na die we in het kader van onze visie (opgesteld in 2019) 
organiseren. Het jaarverslag staat ook op de site. 
 
7. Voortgang Projectplan Infopunt Amelisweerd 
Vorig jaar is er veel tijd gestoken in het opstellen van dit projectplan in samenwerking met 
Juliette Borggreve van de Veldkeuken, Cees van den Brink (Amelisweerd.com) en onder 
begeleiding van de landgoedcoördinator Martin Vastenhout. 
Vorige maand is bij vier instanties subsidie aangevraagd. We hopen met subsidie meer 
activiteiten te kunnen ontplooien, waaronder het maken van podcasts, en informatieve 
filmpjes voor een beeldscherm in de Veldkeuken. Dit allemaal om bezoekers van de 
landgoederen meer kennis over de waarden van de landgoederen bij te brengen. 
 
8. Ideetje voor een vlag 
We hebben enkele vlaggen met daarop de Amelisweerdposter die een paar jaar geleden is 
gemaakt. Tijdens een manifestatie werd gevraagd of deze vlag te koop is. Willen we extra 
vlaggen laten maken met hetzelfde ontwerp, of een ander ontwerp, en zo ja, van welke 
grootte. En voor wie? 
Wellicht is het mogelijk dat iedereen online een vlag van een formaat naar behoefte uitkiest? 
We gaan uitzoeken of zoiets kan. 
Er wordt geopperd om kleine vlaggetjes, vaantjes voor aan de fiets te laten maken. De 
posteractie was een groot succes. Voor de verdere herkenbaarheid van Amelisweerd zouden 
fietsvlaggetjes kunnen gaan werken. En misschien kunnen vaantjes aangeboden worden aan 
bedrijven die actief zijn rond Amelisweerd, zodat ze bijvoorbeeld opgehangen kunnen worden 
aan kano’s van kanoverhuurbedrijven? 
Voor eventuele manifestaties kunnen we extra (grote) vlaggen laten maken. 
 
9. Voordracht nieuw bestuurslid 
Lynn Kragten wordt door het bestuur voorgedragen als nieuw bestuurslid. Ze wordt al een paar 
maanden ingewerkt bij diverse activiteiten. De vergadering gaat akkoord met de installatie van 
Lynn als bestuurslid. 
 
10. Rondvraag en wvttk 
• De Vrienden overwegen om komende winter een cursus ‘stinzenfloragids’ te organiseren. 

Met meer excursieleiders kunnen we namelijk meer excursies in het voorjaar geven. 
• De naam Amelisweerd resoneert in allerlei hoeken van de samenleving. Afgelopen week 

zijn de Vrienden benaderd door een internationale theatergroep die iets wil doen aan de 
hand van de bosbezetting van 40 jaar terug. En we zijn benaderd door mensen die actief 
zijn rond het thema Rechten voor de Natuur.  

• De laatste jaren is er meer aandacht voor het bodemleven en het daarin levende 
schimmelnetwerk. Jan Franssen schat in dat het schimmelnetwerk in Amelisweerd heel 
interessant kan zijn.  



 

Impressie van het napraten na de lezing van Rob Zakee over de Waterlinie in relatie tot de 
landgoederen. 
 


